
 
Aizkraukles novada dome 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS UN SPORTA JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 
Lāčplēša iela 1A, Aizkraukle, Aizkraukles nov., LV-5101, tālr. 65133930, e-pasts dome@aizkraukle.lv, www.aizkraukle.lv  

 SĒDES PROTOKOLS 
Aizkrauklē 

2023.gada 7.septembrī  Nr.9  

 

Sēde sasaukta plkst.10.30, Aizkraukles novada pašvaldības domes 1.stāva Mazā zāle, 

Lāčplēša ielā 1, Aizkrauklē 

Sēde uzsākta plkst. 10:30 

Sēdi atklāj plkst. 10:30 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā LIETVARIS ar elektronisko balsojumu par 

katru izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:    

 Arvis Upīts, domes komiteju priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti:  (9) Evija Vectirāne, Anita Ostrovska, Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna 

Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss (piedalās, sākot ar 2.darba kārtības 

jautājumu), Zane Romanova 

Sēdē nepiedalās:  

domes deputāti (2) Aivars Miezītis, Uldis Dzērve  

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova,  

Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas direktore Ieviņa Piļka,  

Kokneses apvienības pārvaldes vadītāja Agrita Vagoliņa,  

Aizkraukles novada Kultūras pārvaldes vadītāja Anta Teivāne,  

deputāts Guntis Libeks, 

deputāts Andris Zālītis, 

Eduards Krūmiņš – 3x3 nometņu organizators, 

datorsistēmu administrators Andris Bartkevičs. 

Videokonferences režīmā Microsoft TEAMS: 

Kancelejas nodaļas vadītāja Ingrīda Krēsliņa,  

Pļaviņu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Ambainis, 

Sabiedrisko attiecību nodaļas sabiedrisko attiecību speciāliste Guna Mikasenoka. 

Arvis UPĪTS iepazīstina ar sēdes darba kārtību. 

Kultūras, izglītības un sporta jautājumu komiteja, atklāti balsojot: ar 8 balsīm “PAR” (Jānis 

Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – nav, “ATTURAS” – nav, NOLEMJ: 

apstiprināt 2023.gada 7.septembra sēdes DARBA KĀRTĪBU:  
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1. Par nometnes 3x3 organizēšanu Koknesē no 30.06.2024.-07.07.2024. 

2. Par kārtību, kādā Aizkraukles novada pašvaldība sniedz finansiālu atbalstu 

nevalstiskām organizācijām 

3. Par Linarda Laicena ielas Koknesē pārdēvēšanu par Jāņa Endzelīna ielu 

4. Par grozījumu Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas nolikumā 

 

 

Balsojums par 07.09.2023. sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis 

Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

Apstiprināt 07.09.2023.sēdes darba kārtību 

1.§ 

Par nometnes 3x3 organizēšanu Koknesē no 30.06.2024.-07.07.2024. 

Ziņo: Eduards Krūmiņš par 3x3 nometnes organizēšanu Koknesē 30.06.2024.-07.07.2024. 

Izsakās Agrita Vagoliņa: Nometne notiks Kokneses pilsētas svētku laikā, līdz ar to 

iedzīvotāji iegūs aktivitātes, kas līdz šim nav bijušas. Tāpat tā veicinās Kokneses atpazīstamību. 

Visi dalībnieki tiks iepazīstināti ar visa novada teritoriju. Šādā veidā mēs varam iesaistīt arī NVO. 

Jautā Aigars Lukss: Cik pašvaldībai tas maksās? 

Atbild Dāvis Kalniņš: Kokneses Sporta centram tā ir noslodze uz 90% no rīta līdz vakaram. 

Izsakās Andris Zālītis: Dažas lietas ir tādas – piemēram, drošība. Par to atbildēs pasākuma 

organizators. To nosaka Publisko pasākumu likums. 

Izsakās Dainis Vingris: Visām iesaistītajām iestādēm budžetā jāparedz līdzekļi. 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis 

Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Aigars Lukss) 

Nolemj:  

Pieņemt zināšanai informatīvo jautājumu Par nometnes 3x3 organizēšanu Koknesē no 

30.06.2024.-07.07.2024. 
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 Pielikumā prezentācija uz 12 lp. 

2.§ 

Par kārtību,  

kādā Aizkraukles novada pašvaldība  

sniedz finansiālu atbalstu nevalstiskām organizācijām 

Ziņo Anita Ostrovska: Ir tapis nolikuma pirmais variants. Mēs saskaramies ar dažādiem 

zemūdens akmeņiem. [..] Daudzas NVO palika aiz borta šajā gadā. Faktiski mēs konkursu varētu 

izsludināt vairākas reizes gadā, ja mums finanšu līdzekļi atļauj. Šo nolikumu sastādīju, izpētot 

Augšdaugavas, Siguldas, Jelgavas nolikumus. Šajā reizē nelaižam šo kā lēmuma projektu.  Pats 

svarīgākais jautājums – vai mēs paliekam pie biedrībām, nodibinājumiem, reliģiskām 

organizācijām. Līdz ar to nāk jautājums par senior grupām. Mūsu ieteikums ir to likt kultūras 

centru budžetos. 

Izsakās Dāvis Kalniņš: Vajadzēja ielikt atsevišķu punktu par sportu – ka uz to neattiecas 

šis nolikums. 

Izsakās Anta Teivāne: Tādiem senioru braucieniem naudu vajadzētu no  apvienību 

budžetiem. Tas tāds sociāls darbs.  

Izsakās Aigars Lukss: Mēs aktivitātes bijām izvilkuši gaismā, tagad atkal paliekam pelēkajā 

zonā. Varbūt tomēr atstājam tās gaismā, tikai izdomājam kādu konkrētu kārtību. Lai var 

pieteikties NVO, citas grupas. Un par finansējumu – vai mēs finansējam simtprocentīgi vai 

neprasām kādu līdzfinansējumu? Ja jūs sagaidāt kaut ko no pašvaldības, varbūt esat atbildīgi - 

kaut ko samaksājat no savas puses.  Tāds ir mans priekšlikums. 

Jautā Gatis Gūtmanis: Anita saka, ka konkurss varētu sludināt vairākas reizes. Vai tie, kas 

pirmajā reizē paliek aiz borta, varēs pieteikties otrajā reizē? 

Anita Ostrovska: līdz 15.septembrim sūtiet man priekšlikumus, idejas. Galvenais 

jautājums, vai mēs paliekam pie biedrībām vai iekļaujam sabiedrības grupas. 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

9 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis 

Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Anita Ostrovska, 

Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Pieņemt zināšanai darba kārtības jautājumu "Par 

kārtību, kādā Aizkraukles novada pašvaldība sniedz 

finansiālu atbalstu nevalstiskām organizācijām" 

 

3.§ 

Par Linarda Laicena ielas Koknesē 

 pārdēvēšanu par Jāņa Endzelīna ielu 

Ziņo Guntis Libeks: Aizkraukles novada pašvaldībā 2023.gada 21.februārī saņemts 

Aizkraukles novada domes deputāta Gunta LIBEKA iesniegums 

(reģistrēts ar Nr.5.10/23/675) ar lūgumu izskatīt priekšlikumu par Linarda 

Laicena ielas Koknesē pārdēvēšanu par Jāņa Endzelīna ielu. Iesniegumā 

Guntis LIBEKS norāda, ka izcilā latviešu filologa, latviešu valodas un 
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citu baltu valodu pētnieka, salīdzināmās un vēsturiskās valodniecības 

speciālista Jāņa Endzelīna dzīve bija saistīta ar Koknesi, kur viņam 

piederēja māja “Nāka”, un viņa ģimene tur pavadīja vasaras 

atvaļinājumus, kā arī, aizejot pensijā, Jānis Endzelīns Koknesē dzīvoja 

pastāvīgi. Savukārt rakstnieka un sabiedriskā darbinieka L. Laicena dzīve 

un sabiedriskā darbība nav saistīta ar Koknesi vai Aizkraukles novadu. 

Viņa komunistiskā darbība un pretdarbība brīvības un demokrātijas 

vērtībām nav pelnījusi atmiņas iemūžināšanu Kokneses pilsētas ielas 

nosaukumā.  

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 10.panta pirmās daļas 6.punktu, kas 

nosaka, ka tikai domes kompetencē ir piešķirt un mainīt nosaukumus 

ielām, parkiem, laukumiem un citiem publiskiem pašvaldības 

infrastruktūras objektiem, ņemot vērā Aizkraukles novada domes 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 07.09.2023.atzinumu:  

pārdēvēt Linarda Laicena ielu Koknesē par Jāņa Endzelīna ielu. 

Jautā Aigars Lukss: Kādi bija iedzīvotāju aptaujas rezultāti? 

Atbild Evija Vectirāne: No galvas neatceros – tur bija kādi trīs PAR un padsmit PRET. 

Jautā Aigars Lukss: Cik tur daudz dzīvo uz tās ielas? 

Izsakās Dāvis Kalniņš: Kaut kādas padsmit mājas. 

Izsakās Evija Vectirāne: Mums bija koknesiešu aptauja. Tur bija jānorāda, vai dzīvo tajā 

ielā. Tur bija arī rakstiski iznēsāts pastkastītēs. Pagasta pārvalde to izdarīja. Arī iedzīvotāji 

pārliecinošs vairums bija pret ielas nosaukuma maiņu. Un, ja mainīt, tad atkal ne ar kādu cilvēka 

vārdu, lai pēc gadiem tas atkal nebūtu pretrunīgi vērtēts, jo laiki mainās un arī personības tiek 

pārvērtētas. Tad bija ierosinājumi nosaukt augu vārdā vai kaut kas tamlīdzīgs. Kaut kas absolūti 

neitrāls. 

Jautā Arvis Upīts: Ja pašvaldība nolemj pārsaukt ielu – tie tēriņi, kas rodas, ir uz 

pašvaldības rēķina vai tomēr uz pašu iedzīvotāju? 

Izsakās Guntis Libeks: Tas ir, kā pašvaldība lemj. Mēs Jaunjelgavā, lai būtu miers, tās 

plāksnītes izsniedzām. Zemesgrāmata automātiski. Viss ir elektroniski. Adreses visos kadastros 

vienas nedēļas laikā tiek nomainītas. 

Izsakās Evija Vectirāne: Kadastros, jā. Bet, ja mājās atrodas ieroči, ir reģistrētas biedrības? 

Izsakās Guntis Libeks: Tas viss ir zināms tiem, kam ir reģistri. Tur viss ir zināms, ka adrese 

ir tāda, tagad ir cita. 

 Izsakās Dainis Vingris: [..] varbūt kādu jaunizveidotu ielu? Šeit mēs strīdamies par vienu 

mazu līkumiņu, vienu mazu ieliņu. 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  
1 (Gatis Gūtmanis) 

"pret" -  
5 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Aigars 

Lukss, Anita Ostrovska, Evija Vectirāne) 
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"atturas" -  3 (Dāvis Kalniņš, Zane Romanova, Arvis Upīts) 

Nolemj: 

Noraidīt darba kārtības jautājumu "Par Linarda 

Laicena ielas Koknesē pārdēvēšanu par Jāņa Endzelīna 

ielu" 

 

4.§ 

Par grozījumu Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas nolikumā 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Aizkraukles novada dome 2021.gada 21.oktobrī pieņēma lēmumu Nr.290 

par Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas Nolikuma apstiprināšanu 

(protokols Nr.14, 23.p.). Nolikuma 13.2.apakšpunktā ir noteikti papildus 

kritēriji izglītojamo uzņemšanai Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas 

10.klasē, kas nosaka, ka izglītojamie tiek uzņemti vispārējās vidējās 

izglītības programmās, atbilstoši kritērijam - ja skolēns, iegūstot 

pamatizglītību, ir saņēmis vērtējumus latviešu valodā, angļu valodā, 

matemātikā, kas nav zemāki par 5 ballēm un pārējos izglītības programmā 

noteiktajos mācību priekšmetos, kas nav zemāki par 4 ballēm (izņemot 

priekšmetus, no kuriem skolēns atbrīvots). Vispārējās izglītības likuma 

41.panta pirmajā un otrajā daļā ir noteikts, ka uzsākt vispārējās vidējās 

izglītības programmas apguvi ir tiesīga ikviena persona bez vecuma 

ierobežojuma, ja tā ieguvusi apliecību par pamatizglītību, kā arī valsts, 

pašvaldību un valsts augstskolu vispārējās vidējās izglītības iestādes, 

izņemot izglītojamos vispārējās vidējās izglītības programmā, ar 

dibinātāja atļauju ir tiesīgas rīkot iestājpārbaudījumus atbilstoši valsts 

pamatizglītības standartam un noteikt uzņemšanas kritērijus. Mācību 

priekšmetos, kuros izglītojamie kārto centralizētos eksāmenus, vispārējās 

vidējās izglītības iestādes nav tiesīgas rīkot iestājpārbaudījumus. Ņemot 

vērā, ka Nolikuma 13.2.apakšpunktā minētie kritēriji neatbilst Vispārējās 

izglītības likuma 41.pantā noteiktajam, nepieciešams veikt grozījumus 

Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas nolikumā, svītrojot no Nolikuma 

13.2.apakšpunktu.  

Pamatojoties uz Izglītības likuma 22.panta pirmo daļu, Vispārīgās 

izglītības likuma 44. panta pirmo un otro daļu, Pašvaldību likuma 

10.panta pirmās daļas 8.punktu, ievērojot Aizkraukles novada domes 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 07.09.2023. atzinumu:  

apstiprināt grozījumu Aizkraukles novada domes 2021.gada 21.oktobra 

nolikumā Nr.2021/32 “Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas nolikums” . 

Izsakās Andris Zālītis: Šis nolikums tika izveidots ar mērķi uzlabot izglītības kvalitāti. 

Pēc beidzamās likumdošanas šis nolikums vairs nav spēkā, līdz ar to tas ir jāmaina. Bet tā 

pamatideja bija, lai Skrīveru vidusskolā būtu tiešām kvalitatīva izglītība.[..] Pienāks laiks, kad 

mēs atgriezīsimies pie tā, un būs iestājeksāmeni.  

Izsakās Ieviņa Piļka: Man ir jāsaka, ka šī nolikuma 13.2.punktu šobrīd uz šo mācību gadu 

apturam. [..] Šobrīd ar lepnumu varu teikt, ka no 19 absolventiem 11 studē budžeta grupā. Tātad 

līdzekļi attaisno mērķus. Desmitajā klasē esam atvēruši divas paralēlklases. Šo kvalitāti nekādā 

ziņā nevajadzētu pazaudēt. 
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Par lēmumu balso: 

"par"  -  

9 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Gatis 

Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Anita Ostrovska, 

Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par grozījumu Andreja Upīša Skrīveru vidusskolas 

nolikumā" 

 

Sēdi slēdz plkst. 11:41 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 


